
Bijeenkomst de Hamar/Belfeld. Gemeenschapsaccommodaties 12 april

Opmerkingen:

Clustering/Verzamelfuncties
 Zoek elkaar als accommodaties meer op om elkaar te helpen en ervaringen te delen. 

Misschien zelfs ervaringen clusteren?
 Clusteren is mogelijk, maar niet op de basistaak van de gemeenschapsaccommodaties 

(zoals bijvoorbeeld de breiclub in de Hamar)
 Ontzorgen, begin gewoon.
 Meerdere maatschappelijke functies in een GA ( tot MFA) of bijv. bibliotheek, sport, 

ziekenhuis.
 Maatschappelijke-sociale functies, zeker voor senioren. Bijv open inloop.
 GA zijn Huizen van de Wijk avant la lettre
 Grote GA’s ( Vilgaard, Schans, Zalzerhaof) zijn niet te vergelijkbaar met de “oude” 

parochiehuizen zoals Windmeule.
 MAATWERK; kijken per wijk wat er nodig is. Herijking: is dat een paraplu waaronder 

maatwerk mogelijk is.
 Geleerde lessen uit eerdere clustering, bijv. bij sport ( zoals sportbedrijf)

Dekkend netwerk:
 Binding met de wijk is een relevante aspect bij het bezien van de vraag of er een 

accommodatie moet zijn.
 De mensen voelen het zo dat een gemeenschapscentrum buurtgebonden is
 Juist de minder flexibelen, de mensen waar je het voor doet, zet je buiten als je niet in de 

wijk zit
 Laagdrempelig aanbieden van faciliteiten voor vooral de mensen die anders thuisblijven
 Jongeren zijn mobieler dan ouderen
 Mocht het zover komen dat het dorp/de wijk geen nieuwe bestuursleden levert, dan stopt 

het; dan moeten we de accommodatie sluiten.
 Denk eens aan het herformuleren van de grenzen tussen de wijken!
 Er zijn kansen
 Hoe kan een GA inspelen op resultaten uit wijkanalyses > expertise inhuren om mensen 

achter de voordeur uit te halen.
 Basis aanbod in iedere GA.
 Demografie van de wijk
 Cohesie tussen de GA’s ontbreekt
 Ga’s worden gebruikt door mensen van in en buiten de wijk

Vrijwilligers:
 Shared service center als oplossing voor vrijwilligerstekort
 Halen we uit alle bevolkingsgroepen vrijwilligers?
 Zijn er de afgelopen jaren nieuwe methoden gehanteerd voor de werving van vrijwilligers?
 Kijk ook naar bijvoorbeeld ’t Raodhoes; heeft een ook een horeca BV en heeft dus geen 

last van regels paracommercie.
 Is verwevenheid mogelijk van verenigingen die gebruik maken van de accommodatie en 

die van de accommodaties zelf?
 Regels zijn vooralsnog geen beperking op het gebied van vrijwilligers
 Vrijwilligers>het probleem wordt waarschijnlijk groter.
 Gedeelde vrijwilligers



Bestuursleden:
 SMAV als collectieve belangenbehartiger ter ontlasting besturen
 Denken de beheerders wel echt in termen van kansen?!
 Minder groot, meer vrijwilligers
 Besturen GA’s zeggen “Kom in actie!”. Zodat er aan het eind van dit jaar duidelijkheid is.
 SMAV: wel voor deskundigheidsbevordering, activiteiten, belangenbehartiging. Geen 

inkooporganisatie.

Shared service centre:

 ICT, HA, juridische zaken, subsidies, financiën, inkoop?
 Aanvragen subsidies vereenvoudigen
 Taken wegnemen bij GA’s
 Centraliseren: voorbeeld model gemeente Nijmegen.
 Een opdracht is bijv. clustering van bestuursleden en shared service centers= Venlo 

Support.
 Meer ambtelijke ondersteuning, SSC ook voor verenigingen
 Ondersteuning en efficiëntie.
 Verschillende GA hebben in verschillende mate sociale functies in huis
 Wellicht hybride vorm van “model Nijmegen”  > wat levert het op en welke zorgen levert 

het op?
 Professionalisering/ modernisering van GA is wenselijk

Diverse doelgroepen:
 Weten nieuwkomers in de wijk (Polen bijvoorbeeld) de accommodaties wel voldoende te 

vinden?
 Anders gezien: is er bij die doelgroepen wel behoefte aan een 

gemeenschapsaccommodaties?
 Ja er zijn Marokkaanse vrouwenclubs en Syriërs etc.
 Wezenlijk is de rol die je ziet voor een GA. Is dat (alleen) beheerder van een gebouw of is

dat ook het aanbieden van activiteiten? Op dit moment hebben de accommodaties niet de
menskracht om ook activiteiten te organiseren voor nieuwe doelgroepen.

 Is het mogelijk om loketfuncties decentraal neer te zetten bij de wijkcentra? De 
ambtenaar in de wijk.

 Reactie: “Wij gaan geen vraag creëren; wij voldoen aan een vraag”
 Het moet uit de bevolking komen
 Als de gemeente wil dat we nieuwe doelgroepen bedienen, dan staan wij daarvoor open.
 Goed voorbeeld is stichting Belvend voor Belvend, die activiteiten organiseert in de 

Hamar
 Ga eens met de Jongerenraad praten
 Senioren> doelgroep, maar kan ook paracommercie creëren. 

Overige thema’s:
 Verduurzaming: Bantuin klaagt dat zij hadden geïnvesteerd in zonnepanelen en nu komt 

de gemeente met dat plan!
 Ontevreden over de gemeente als huisbaas
 Bij vastgoed wordt niet uitgevoerd wat bij beleid is afgesproken
 huurharmonisatie: ze betalen 30% teveel
 Het onderhoud wordt door Heijmans gedaan, een dief uit de gemeentelijke portemonnee
 Traagheid in alle procedures
 Tip: maak formats voor vergelijkbare aanvragen van GA’s
 Personele bezetting van afdeling GA is lang onderbezet
 Maatwerk op alcoholbeleid, bijv Belfeld
 Verruim horeca-mogelijkheden
 Onderbelicht: algemene functie/voorzieningen in GA > mensen zoeken ruimtes
 Geen vol rapport, kom met concrete oplossingen op korte termijn.



Complimenten voor het coronabeleid

Denk in kansen!!
Maatwerk!
Actie!


